
PROTOKÓŁ NR I/2018 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 19 listopada 2018 r.  

 

I sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w kadencji 2018 – 2023 

otworzył Radny Senior – Włodzimierz Sajda. 

 

Przewodniczący Obrad – Radny Wł. Sajda – Dzień dobry Państwu!  

Na podstawie art. 20 ust. 2c ustawy z dn. 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym otwieram I sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego kadencji 

2018 – 2023. Serdecznie witam nowo wybranych radnych, witam zaproszonych 

gości, witam Pana Posła na Sejm RP – Andrzeja Kryja, witam Pana Senatora –

Jarosława Rusieckiego, witam Pana Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego – Jarosława Górczyńskiego oraz wszystkich, którzy przybyli 

na dzisiejszą sesję. 

Proszę Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej – Panią Karolinę Strzelec 

o wręczenie radnym zaświadczeń o wyborze. Proszę bardzo.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Ostrowcu Świętokrzyskim – 

Karolina Strzelec – Witam wszystkich bardzo serdecznie! Na wstępie w imieniu 

całej Komisji oraz swoim chciałabym pogratulować Panu Prezydentowi – 

Jarosławowi Górczyńskiemu oraz wszystkim radnym wygranych w wyborach, 

życzyć wszelkich sukcesów na najbliższe 5 lat kadencji. Jest mi niezmiernie 

miło, że mogę tu z Państwem uczestniczyć w tej pierwszej sesji Rady Miasta 

oraz z wielką przyjemnością wręczyć wszystkim zaświadczenia. Zgodnie  

z porządkiem obrad w pierwszej kolejności będę wręczała zaświadczenia nowo 

wybranym radnym.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej – K. Strzelec wręczyła kolejno 

radnym Rady Miasta zaświadczenia o wyborze. 

 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – W wyniku demokratycznie 

przeprowadzonych wyborów mieszkańcy miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

wybrali Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.  

Proszę Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej – Panią Karolinę Strzelec 

o wręczenie Prezydentowi Miasta zaświadczenia o wyborze.  

 

Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej w Ostrowcu Świętokrzyskim – 

Karolina Strzelec – A teraz chciałabym wręczyć nominację Panu Prezydentowi 

– Jarosławowi Górczyńskiemu. Gratuluję bardzo serdecznie. 

 

(oklaski) 
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Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Dziękuję bardzo. 

Zgodnie z art. 23a ust. 1 i 2 ustawy o samorządzie gminnym i statutem Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski radni przed przystąpieniem do wykonywania mandatu 

składają ślubowanie.  

Po odczytaniu przeze mnie roty wywołani kolejno radni wypowiadają słowo: 

„Ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi 

dopomóż Bóg”.  

Proszę wszystkich o powstanie. Przystępujemy do ślubowania: 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na 

względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 

No i teraz będę odczytywał kolejno radnych do ślubowania. 

 

Radny Stanisław Choinka – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg.  

Radny Mateusz Czeremcha – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radna Renata Duda – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Artur Głąb – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Dariusz Kaszuba – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Kamil Kutryba – Ślubuję.  

Radny Mariusz Łata – Ślubuję.  

Radna Grażyna Maj – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Marcin Marzec – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radna Bożenna Morycińska – Ślubuję.  

Radny Andrzej Pałka – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Aron Pietruszka – Ślubuję.  

Radna Joanna Pikus – Ślubuję.  

Radna Irena Renduda – Dudek – Ślubuję.  

Radny Włodzimierz Sajda – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Włodzimierz Stec – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Daniel Strojny – Ślubuję.  

Radna Marta Woźnicka – Kuzdak –  Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Karol Wójcik – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Jerzy Wrona – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Artur Zawadzki – Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg. 

Radny Kamil Stelmasik – Ślubuję.  

 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Dziękuję bardzo. Stwierdzam,  

że 22 radnych złożyło ślubowanie. Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1 

do protokołu) stwierdzam wymagane quorum do podejmowania uchwał. Proszę 

o zalogowanie się do systemu. Stwierdzam – uprawnionych było 23, jeden 

nieobecny, jest 22 radnych uprawnionych do głosowania. 
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Z przyczyn formalnych związanych m.in. ze złożeniem ślubowania zostało 

zrealizowane pięć punktów porządku obrad. Czy są uwagi odnośnie 

zaproponowanego porządku obrad?  

Proszę o przegłosowanie zaproponowanego porządku obrad. Kto jest za 

przyjęciem porządku obrad? Proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Kto jest przeciw? Proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Kto się wstrzymał? Proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Dziękuję. Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty. 

 

Radni Rady Miasta obradowali według przyjętego porządku obrad: 

 

1. Otwarcie przez Radnego Seniora I sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. 

2. Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej nowo 

wybranym radnym zaświadczeń o wyborze. 

3. Wręczenie przez Przewodniczącego Miejskiej Komisji Wyborczej nowo 

wybranemu Prezydentowi Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

zaświadczenia o wyborze. 

4. Złożenie ślubowania przez radnych Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. 

5. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 

6. Przyjęcie porządku obrad. 

7. Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

8. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego prowadzenia obrad. 

9. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miasta Ostrowca  Świętokrzyskiego. 

10. Złożenie ślubowania przez Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

11. Wystąpienie Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

12. Sprawy różne.  

13. Zakończenie obrad I sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.  

 

 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Przechodzimy do punktu 7 - Wybór 

Przewodniczącego Rady Miasta.  

 

 

Ad 7/Wybór Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego: 

 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Przystępujemy do realizacji punktu VII,  

tj. wyboru Przewodniczącego RM. Zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym i statutem Gminy Ostrowiec Świętokrzyski,  

Rada Miasta wybiera ze swego grona przewodniczącego i dwóch 
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wiceprzewodniczących bezwzględną większością głosów, w obecności co 

najmniej połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. 

Zgodnie z § 112 ust. 5 Statutu Gminy bezwzględna większość głosów przy 

nieparzystej liczbie głosujących zachodzi wówczas, gdy za wnioskiem lub 

kandydaturą została oddana liczba głosów o jeden większa od liczby 

pozostałych ważnie oddanych głosów.  

Proszę o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady Miasta. 

Proszę bardzo, pan radny Łata. 

Radny M. Łata – Panie Przewodniczący! Panie Prezydencie! Zaproszeni Goście! 

Nie wiem, czy w historii najnowszej ostrowieckiego samorządu była taka 

okazja, ale chciałbym – biorąc pod uwagę cztery ostatnie lata – zaproponować  

i zarekomendować osobę Pani Ireny Rendudę – Dudek, osoby, która przez 

ostatnie cztery lata pełniła taką funkcję. Tak, jak powiedziałem na wstępie, nie 

wiem, czy w historii Rady Miasta powtórzył się wybór przewodniczącego, tego 

samego na następną kadencję. Ja z czystym sumieniem taką rekomendację 

składam w imieniu Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców 

Jarosława Górczyńskiego i wiem, że tak, jak przez ostatnie cztery lata nie 

zawiodła nikogo na tej sali ta osoba, tak wiem, że nigdy nie zawiedzie 

pokładanych w niej nadziei, i dalej z dumą i godnością będzie prowadzić obrady 

naszej Rady Miasta.   

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Proszę o następne kandydatury. Nie ma 

chętnych. To jest jedna kandydatura tylko. Zwracam się z pytaniem do osób - 

kandydatów na Przewodniczącego Rady Miasta, czy wyrażają zgodę na 

kandydowanie? 

Radna I. Renduda – Dudek – Wyrażam zgodę. 

Przewodniczący Obrad – Wł .Sajda – Dziękuję bardzo.  

Zgodnie z § 119 ust. 1 i 2 Statutu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, głosowanie 

tajne przeprowadza wyłoniona spośród radnych Komisja Skrutacyjna, która 

liczy od 3 do 5 osób, przy pomocy sporządzonych przez siebie kart do 

głosowania, ostemplowanych pieczątką Rady Miasta. Członek Komisji 

Skrutacyjnej nie może kandydować na stanowisko lub do organu, na które lub 

do którego odbywają się wybory. 

Proszę o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej. 

Proszę Panie Radny Stec. 

Radny Wł. Stec – Zgłaszam radnego – Pana Mariusza Łatę. 

Przewodniczący Obrad – Wł .Sajda – Proszę Panie Radny, Aron Pietruszka. 

Radny A.Pietruszka – Chciałem zgłosić kandydaturę radnego Daniela Strojnego. 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Proszę Pani Irena Renduda – Dudek, 

proszę bardzo. 

Radna I. Renduda – Dudek – Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo! 

Chciałabym zgłosić do Komisji Skrutacyjnej radnego Włodzimierza Steca. 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Proszę bardzo, Panie Radny Darek 

Kaszuba. 
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Radny D. Kaszuba – Panie Radny Seniorze! Panie Prezydencie!  Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Chciałbym zgłosić do Komisji Skrutacyjnej kandydaturę 

radnego Mateusza Czeremchy.  

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Czy więcej zgłoszeń nie ma? Dziękuję. 

Proszę, czy zgłoszone osoby – kandydaci do Komisji Skrutacyjnej wyrażają 

zgodę na pracę w w/w komisji? 

Radny D. Strojny – Tak, wyrażam. 

Radny Wł. Stec – Ja również wyrażam zgodę 

Radny M. Łata – Wyrażam zgodę 

Radny M. Czeremcha – Wyrażam zgodę.  

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Proszę o przegłosowanie 

zaproponowanego składu Komisji Skrutacyjnej. Kto jest za zaproponowanym 

składem Komisji Skrutacyjnej? Proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie 

ręki. Kto jest przeciw? Proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Kto się wstrzymał? Proszę o naciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Radni Rady Miasta jednogłośnie opowiedzieli się za zaproponowanym składem 

Komisji Skrutacyjnej.  

 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Proszę członków Komisji Skrutacyjnej  

o wybranie ze swego grona Przewodniczącego Komisji. 

 

Członkowie Komisji Skrutacyjnej opuścili salę obrad celem wyboru 

Przewodniczącego Komisji.  

 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Proszę Przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej o odczytanie § 38 ust. 1 Statutu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

o trybie wyboru przewodniczącego Rady oraz § 116, określające zasady 

głosowania tajnego. 

 

Członkowie Komisji Skrutacyjnej wybrali ze swego grona Przewodniczącego 

Komisji – został nim radny Mariusz Łata.  

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Radny M. Łata – Dziękuję. § 38. 1 

mówi, że: „Wyboru przewodniczącego i wiceprzewodniczących rady dokonuje 

rada nowej kadencji, ze swego grona, na pierwszej sesji, w trybie określonym  

w ustawie o samorządzie gminnym i statucie”, a punkt 2, że: „Tryb odwołania 

lub rezygnacji z funkcji przewodniczącego lub wiceprzewodniczących rady 

reguluje ustawa o samorządzie gminnym”.  

§ 116. 1. Głosowanie tajne przeprowadza się w przypadkach przewidzianych  

w ustawie o samorządzie gminnym lub w innych właściwych przepisach,  

w sposób gwarantujący zachowanie tajności oddania głosu. 2. W głosowaniu 

tajnym radni głosują za pomocą kart, ostemplowanych pieczęcią rady. 3. Kart 
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do głosowania nie może być więcej niż radnych obecnych na sesji. 4. Na kartach 

do głosowania umieszcza się proponowane rozstrzygnięcia oraz rubryki  

z odpowiedziami „za”, „przeciw”, „wstrzymuję się od głosu”, z zastrzeżeniem  

§ 117 statutu.  

Przewodniczący obrad – Wł. Sajda – Proszę członków Komisji Skrutacyjnej  

o przygotowanie kart do głosowania. Ogłaszam kilkuminutową przerwę  

w obradach. 

 

Przerwa w obradach trwała od godz. 15.33 do godz. 15.47. 

 

Przewodniczący obrad – Wł. Sajda – Państwo Radni! Proszę zajmować miejsca.  

Przystępujemy do głosowania. Członkowie Komisji Skrutacyjnej wyczytują 

kolejno radnych, wręczają im karty do głosowania, radni dokonują wyboru, 

wrzucają głosy do urny. Po zakończeniu głosowania Komisja Skrutacyjna liczy 

głosy i sporządza stosowny protokół. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – M. Łata – Zanim przystąpimy do 

głosowania pragnę zacytować § 117 Statutu Gminy Ostrowiec: „Głosowanie 

nad kandydaturami na funkcje, na które rada dokonuje wyboru w głosowaniu 

tajnym, odbywa się według następujących zasad:  

1) wybór następuje spośród nieograniczonej liczby kandydatów, po uzyskaniu 

ich zgody na kandydowanie – w tym przypadku mamy do czynienia z jedną 

kandydaturą, 

2) nazwiska kandydatów umieszcza się na karcie do głosowania  

w kolejności alfabetycznej – to zostało zrobione, 

3) karta do głosowania powinna zawierać przy nazwisku każdego kandydata 

rubryki z alternatywą „za”, „przeciw” oraz „wstrzymuję się od głosu” – jak 

widać dokonała komisja tego, 

4) radny głosuje przez postawienie znaku X w jednej z rubryk przy nazwisku 

każdego kandydata; 

5) radny ma prawo postawić znak X (dokonać wyboru) przy liczbie nazwisk 

kandydatów nie większej niż wynosi liczba miejsc mandatowych; 

6) wybrani zostają kandydaci, którzy otrzymali wymaganą ilość głosów; 

7) w przypadku nie rozstrzygnięcia wyborów, przeprowadza się następną turę 

wyborów, umieszczając na karcie nazwiska tych kandydatów, którzy otrzymali 

największą liczbę głosów „za”, przy czym na karcie do głosowania należy 

umieścić nazwiska kandydatów w liczbie o jeden większej od liczby miejsc 

mandatowych; 

8) w przypadku uzyskania przez dwóch lub więcej kandydatów równej ilości 

głosów – nie dotyczy to naszego, ale muszę to zacytować – przeprowadza się 

następną turę wyborów, a na karcie do głosowania umieszcza się nazwiska 

tych kandydatów, którzy otrzymali taką samą ilość głosów; 

9) w przypadku nie rozstrzygnięcia wyborów w turze drugiej, przeprowadza się 

w innym terminie nowe wybory.  
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I § 118. – „1. W głosowaniu tajnym głos jest nieważny, jeśli: 

1) karta do głosowania jest przedarta lub przekreślona całkowicie; 

2) w głosowaniu nad proponowanym rozstrzygnięciem radny nie dokonał 

wyboru żadnej z opcji lub postawił znak „x” w więcej niż jednej rubryce;  

3) w głosowaniu nad kandydaturami na funkcje radny nie dokonał wyboru 

żadnej z opcji przy nazwisku choćby jednego kandydata lub przy nazwisku 

jednego kandydata postawił znak „x” w więcej niż jednej rubryce; 

4) karta do głosowania nie zawiera jednoznacznej decyzji radnego; 

5) karta do głosowania jest inna niż sporządzona przez komisję skrutacyjną 

2. Dopisywanie na karcie do głosowania dodatkowych nazwisk albo 

poczynienie innych dopisków nie wpływa na ważność głosu”. 

I § 119 został już zacytowany, ale przypomnę: „§ 119. 1.  Głosowanie tajne 

przeprowadza wyłoniona w toku obrad spośród radnych komisja skrutacyjna  

(3-5 osób) przy pomocy sporządzonych przez nią kart do głosowania, na których 

wymienia się nazwiska kandydatów bądź możliwe wersje odpowiedzi,  

z uwzględnieniem § 116 ust. 4 i 117 statutu. 2. Członek komisji skrutacyjnej nie 

może kandydować na stanowisko, na które odbywają się wybory.  

3. Przewodniczący komisji skrutacyjnej przed przystąpieniem do głosowania 

objaśnia sposób głosowania – mam nadzieję, że udało mi się to zrobić.  

4. Przewodniczący komisji skrutacyjnej odczytuje w układzie alfabetycznym 

nazwiska radnych, którym komisja wręcza karty do głosowania, odnotowując 

ten fakt na liście obecności radnych. W trakcie głosowania przewodniczący 

komisji skrutacyjnej czuwa nad zachowaniem zasady osobistego 

(bezpośredniego) głosowania poprzez wyczytywanie nazwisk radnych według 

listy i zaznaczanie na niej oddania głosu. Karty do głosowania wrzuca się do 

zamkniętej i opieczętowanej urny, po uprzednim  sprawdzeniu przez komisję, iż 

jest ona pusta. Bardzo proszę. Również ten punkt Komisji Skrutacyjna spełniła. 

Przystępujemy do zamknięcia urny i do rozpoczęcia głosowania. Będę 

wyczytywał w kolejności alfabetycznej radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wyczytywał kolejno radnych, którzy 

odbierali karty do głosowania, dokonywali wyboru i wrzucali głosy do urny.  

 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Panie Przewodniczący! Czy wszyscy 

zagłosowali? 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – M. Łata – Tak, wszystkim obecnym na 

sali radnym zostały wydane karty do głosowania.  

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Zarządzam kilkuminutową przerwę celem 

obliczenia wyników głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 

 

Przerwa w obradach trwała od godz. 16.00 do godz. 16.10. 
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Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Wznawiamy obrady, proszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie wyników głosowania  

na Przewodniczącego Rady Miasta. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – M. Łata – „Protokół Komisji 

Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w dniu 

19 listopada 2018 r. dla przeprowadzenia wyborów Przewodniczącego Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Komisja Skrutacyjna w składzie: Radny 

Mariusz Łata – Przewodniczący Komisji, Radny Mateusz Czeremcha, Radny 

Włodzimierz Stec, Radny Daniel Strojny -  s t w i e r d z a, co następuje. Na sesji 

obecnych jest 22 radnych na ogólny stan 23. Stwierdza się quorum 

wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał. Na zgłoszoną listę 

kandydatów głosowało 22 radnych. Głosów ważnych oddano 22. Głosów 

nieważnych oddano 0. Kandydatka otrzymała następującą liczbę głosów: Irena 

Renduda – Dudek: za – 16, przeciw – 0, wstrzymuję się od głosu – 6. Komisja 

stwierdza, że na Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

stosunkiem głosów: 16 - za, przy  braku głosów przeciwnych i 6 głosach 

wstrzymujących się – wybrana  została Pani Radna Irena Renduda – Dudek”.  

I tutaj podpisy członków Komisji Skrutacyjnej. Na ręce Pana Przewodniczącego 

przekazuję protokół Komisji Skrutacyjnej i karty do głosowania (załącznik nr 2 

do protokołu).  

 

Patrz uchwała Nr I/1/2018 - załącznik nr 3 do protokołu.  

 

 

Ad 8/Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego prowadzenia obrad: 

 

Przewodniczący Obrad – Wł. Sajda – Dziękuję Panie Przewodniczący. I teraz 

składam serdeczne gratulacje nowo wybranemu Przewodniczącemu Rady 

Miasta. Gratuluję Pani Ireno, przekazuję dalsze prowadzenie obrad. Jeszcze raz 

serdecznie gratuluję i zapraszam Panią.  
 

(oklaski) 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję Panie Przewodniczący 

Seniorze. Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo Radni! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo przybyli na obrady I sesji Rady Miasta! Dziękuję Państwu 

Radnym za wybór mojej osoby na tak zaszczytną funkcję Przewodniczącej Rady 

Miasta w kadencji 2018 – 2023. Oświadczam, że będę sprawować tę funkcję 

odpowiedzialnie, zgodnie z ustawą, przepisami ustawy o samorządzie gminnym 

i Statutem Gminy oraz w ramach obowiązków, które będę wypełniać sprawując 

tę funkcję Przewodniczącej Rady Miasta. Dziękuję Państwu Radnym za oddanie 

głosu na moją kandydaturę, jak również szanuję wolę tych Państwa, którzy się 

wstrzymali od głosu. Sądzę, że są to wybory demokratyczne i każdy z Państwa 
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dokonywał wyboru według własnego uznania. Ja to szanuję. Tak, jak  

w poprzedniej kadencji, tak i teraz myślę, że będziemy pracować ponad 

podziałami, bo wszyscy radni wybrani zostaliśmy wolą mieszkańców naszego 

miasta i naszą powinnością jest, byśmy pracowali dla dobra Ostrowca 

Świętokrzyskiego i dla dobra naszych mieszkańców. Jeszcze raz serdecznie 

Państwu dziękuję.  

 

Ad 9/Wybór Wiceprzewodniczących Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do realizacji punktu 

9 porządku obrad dzisiejszej sesji – mianowicie: wybór Wiceprzewodniczących 

Rady Miasta.  

Przypominam Państwu Radnym, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym i statutem Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, Rada 

Miasta wybiera ze swego grona przewodniczącego i 2 wiceprzewodniczących 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego 

składu rady, w głosowaniu tajnym.  

Proszę o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczących RM. Proszę  

o zabranie głosu radnego Mariusza Łatę.  

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Zaproszeni Goście! 

Wysoka Rado! Mam nadzieję, że parytety w Radzie Miasta jakie są, to każdy 

widzi – większość mężczyzn. Mam nadzieję, że nikt z Państwa Radnych nie 

będzie miał za złe, że ja nie dostosuję się do parytetów i na 

wiceprzewodniczących Rady Miasta zgłoszę dwie kobiety. Dwie kobiety, które 

w poprzedniej kadencji dały się poznać ze swojej wielkiej aktywności, 

asertywności, a przede wszystkim kobiety, które cieszyły się wielkim uznaniem 

wyborców w swoich okręgach. Pozwolą Państwo, że na funkcję 

Wiceprzewodniczących Rady Miasta zgłoszę Panią Radną Joannę Pikus i Panią 

Radną Martę Woźnicką – Kuzdak. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są inne 

kandydatury? Proszę o zabranie głosu radnego Jerzego Wronę.  

Radny J. Wrona – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo! Zgłaszam na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Pana Dariusza Kaszubę. Jest to osoba, która z dużym doświadczeniem 

samorządowym, będzie pełnić po raz czwarty funkcję radnego Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego. Uważam również, uważam, że będzie godnie 

współreprezentował naszą radę, no i dodatkowo uważam, że należałoby – 

dobrym zwyczajem jest zachowanie parytetów tak, żeby prezydium było 

również reprezentatywne do składu radnych, jacy są członkami w obecnej 

kadencji. W związku z powyższym jeszcze proponuję tę kandydaturę, 

podkreślam znaczenie dobrej współpracy wtedy, kiedy w każdym gremium to 

przedstawicielstwo jest zachowane. Dlatego jeszcze proszę o wybór tego 
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kandydata na funkcję Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Dziękuję za uwagę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni chcieliby zgłosić jeszcze inne kandydatury? Nie widzę. W takim razie, 

czy kandydaci na Wiceprzewodniczących RM wyrażają zgodę na 

kandydowanie? Pytanie kieruję do radnej Joanny Pikus. 

Radna J. Pikus – Wyrażam zgodę. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. To samo pytanie kieruję 

do radnej Marty Woźnickiej – Kuzdak. 

Radna M. Woźnicka – Kuzdak – Wyrażam zgodę. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. I czy radny Dariusz 

Kaszuba wyraża zgodę na kandydowanie na funkcję Wiceprzewodniczącego 

Rady Miasta? 

Radny D. Kaszuba – Tak, wyrażam zgodę. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania 

do kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczący Rady Miasta? Nie widzę.  

W takim razie proponuję, byśmy rozpoczęli akt wyborów. I proszę Państwa, 

ponieważ Komisję Skrutacyjną wybraliśmy poprzednio, przy wyborze 

Przewodniczącego Rady Miasta, stawiam wniosek, by Komisja w takim samym 

składzie i z tym przewodniczącym, który uprzednio był już wybrany, dokonała 

również wyboru, pracowała w tym składzie i dokonała wyboru 

wiceprzewodniczących, znaczy przeprowadziła wybory na 

wiceprzewodniczących Rady Miasta. Kto jest za tym, aby wybory 

Wiceprzewodniczących Rady Miasta przeprowadziła Komisja Skrutacyjna  

w takim samym składzie i z tym Przewodniczącym? Proszę o naciśnięcie 

przycisku i podniesienie ręki – kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Nie widzę. W takim razie mamy głosowanie zakończone i 22 osoby 

opowiedziały się za tym, aby Komisja w takim samym składzie przeprowadziła 

wybory na wiceprzewodniczących Rady Miasta.  

Wobec powyższego proszę członków Komisji Skrutacyjnej, aby przygotować 

karty do głosowania. W związku z tym zarządzam kilkuminutową przerwę. 

 

Przerwa w obradach trwała od godz. 16.20 do godz. 16.30. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Wznawiam obrady, proszę 

przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie procedury wyboru 

Wiceprzewodniczących RM. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – M. Łata – Może zaczekamy, bo chyba 

nie wszyscy radni… Chyba nie wszyscy… Powolutku, za chwilę zaczniemy. 

Chyba wszyscy obecni radni już są.  

Szanowni Państwo! Pozwolą Państwo, że przytoczę § 117 Statutu Gminy 

Ostrowiec § 117 Statutu Gminy Ostrowiec: „Głosowanie nad kandydaturami 

na funkcje, na które rada dokonuje wyboru w głosowaniu tajnym, odbywa się 
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według następujących zasad: 1) wybór następuje spośród nieograniczonej 

liczby kandydatów, po uzyskaniu ich zgody na kandydowanie, 2) nazwiska 

kandydatów umieszcza się na karcie do głosowania w kolejności 

alfabetycznej – co komisja uczyniła, 3) karta do głosowania powinna 

zawierać przy nazwisku każdego kandydata rubryki z alternatywą „za”, 

„przeciw” oraz „wstrzymuję się od głosu”, 4) radny głosuje przez 

postawienie znaku X w jednej z rubryk przy nazwisku każdego kandydata – 

powtarzam każdego kandydata, przy każdym kandydacie ma być 

jakikolwiek znak „x”, 5) radny ma prawo postawić znak X (dokonać 

wyboru) przy liczbie nazwisk kandydatów nie większej niż wynosi liczba 

miejsc mandatowych; 6) wybrani zostają kandydaci, którzy otrzymali 

wymaganą ilość głosów; 7) w przypadku nie rozstrzygnięcia wyborów, 

przeprowadza się następną turę wyborów, umieszczając na karcie 

nazwiska tych kandydatów, którzy otrzymali największą liczbę głosów 

„za”, przy czym na karcie do głosowania należy umieścić nazwiska 

kandydatów w liczbie o jeden większej od liczby miejsc mandatowych;  

8) w przypadku uzyskania przez dwóch lub więcej kandydatów równej 

ilości głosów przeprowadza się następną turę wyborów, a na karcie do 

głosowania umieszcza się nazwiska tych kandydatów, którzy otrzymali taką 

samą ilość głosów; 9) w przypadku nie rozstrzygnięcia wyborów w turze 

drugiej, przeprowadza się w innym terminie nowe wybory. Komisja 

Skrutacyjna zaproponowała, aby jeszcze raz powtórzyć punkt 4 „radny 

głosuje przez postawienie znaku X w jednej z rubryk przy nazwisku 

każdego kandydata”.  I punkt 5 – „radny ma prawo postawić znak X 

(dokonać wyboru) przy liczbie nazwisk kandydatów nie większej niż wynosi 

liczba miejsc mandatowych” – czyli w tym przypadku nie więcej niż 

dwóch, bo wybieramy dwóch wiceprzewodniczących. Jeżeli są pytania – 

bardzo proszę. Jeżeli nie ma, przystępujemy do głosowania. Proszę 

zaprezentować urnę, zamknąć. I w kolejności alfabetycznej będę 

wyczytywał radnych, którzy będą podchodzić, pobierać karty do 

głosowania i oddawać głos.  

 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej wyczytywał kolejno radnych, którzy 

odbierali karty do głosowania, dokonywali wyboru i wrzucali głosy do urny.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Szanowni Państwo! Zarządzam 

kilkuminutową przerwę celem obliczenia wyników głosowania przez Komisję 

Skrutacyjną. 

 

Przerwa w obradach trwała od godz. 16.40 do godz. 16.52. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Wznawiam obrady, proszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie wyników głosowania 

w wyborach Wiceprzewodniczących Rady Miasta. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – M. Łata – „Protokół Komisji 

Skrutacyjnej wybranej na sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w dniu 

19 listopada 2018 r. dla przeprowadzenia wyborów Przewodniczącego Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Komisja Skrutacyjna w składzie: Radny 

Mariusz Łata – Przewodniczący Komisji, Radny Mateusz Czeremcha, Radny 

Włodzimierz Stec, Radny Daniel Strojny – s t w i e r d z a, co następuje. Na sesji 

obecnych jest 22 radnych na ogólny stan 23. Stwierdza się quorum 

wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał. Na zgłoszoną listę 

kandydatów głosowało 22 radnych. Głosów ważnych oddano 22. Głosów 

nieważnych oddano 0. Kandydaci otrzymali następującą liczbę głosów: Dariusz 

Kaszuba: za – 8, przeciw – 12, wstrzymuję się od głosu – 2, Joanna Pikus: za – 

14, przeciw – 2, wstrzymuję się od głosu – 6, Marta Woźnicka – Kuzdak: za – 

15, przeciw – 2, wstrzymuję się od głosu – 5. W związku z powyższym Komisja 

stwierdza, że Wiceprzewodniczącymi Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

zostały wybrane  Pani Radna Marta Woźnicka – Kuzdak i Pani Radna Joanna 

Pikus”. I tutaj podpisy członków Komisji Skrutacyjnej (załącznik nr 4 do 

protokołu). Gratuluję.  

 

Patrz uchwała Nr I/2/2018 - załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Zapraszam Panie Radne do 

Prezydium, gratuluję wyboru na Wiceprzewodniczących Rady Miasta, myślę, że 

znamy się już z poprzedniej kadencji, myślę, że będą mnie koleżanki wspierać, 

jeśli zajdzie taka potrzeba w obradach Rady Miasta, ale również i w pracach 

prezydium Rady Miasta. Jeszcze raz serdecznie gratuluję i zapraszam.  

Szanowni Państwo Radni! Przechodzimy do punktu 10 porządku obrad 

dzisiejszej sesji – „Złożenie ślubowania przez Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego”. 

 

 

Ad 10/Złożenie ślubowania przez Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Zgodnie z art. 29a ustawy  

o samorządzie gminnym, objęcie obowiązków przez Prezydenta Miasta 

następuje z chwilą złożenia ślubowania wobec Rady Miasta. Ślubowanie może 

być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”.  

Proszę wszystkich Państwa Radnych o powstanie. Odczytam tekst ślubowania,  

a Pana Prezydenta poproszę o powtórzenie tego tekstu ślubowania: „Obejmując 

urząd Prezydenta Miasta, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu,  
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a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego  
i pomyślności mieszkańców miasta”.  

Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński –  Pani Przewodnicząca! Panie  

i Panowie Radni! Panie Senatorze! Panie Pośle! Szanowni Goście! A przede 

wszystkim Mieszkańcy Ostrowca Świętokrzyskiego! Obejmując urząd 

Prezydenta Miasta, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności prawu,  

a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego  
i pomyślności mieszkańców miasta. Tak mi dopomóż Bóg. 

(oklaski) 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Stwierdzam, że z chwilą 

złożenia ślubowania  przez Pana Jarosława Górczyńskiego, objął Pan obowiązki 

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego na kadencję 2018 – 2023. 

(oklaski) 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Szanowne Prezydium Rady 

Miasta! Szanowni Państwo Radni! Drodzy Goście! Panie Prezydencie! Proszę 

przyjąć serdeczne gratulacje wyboru Pana na jakże ważną funkcję  

w samorządzie gminnym, funkcję Prezydenta Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Podczas ostatniej kadencji, poprzez swoją ciężką pracę, 

poprzez realizację wielu pomysłów w różnych dziedzinach – gospodarczej  

i społecznej – pokazał Pan Ostrowczanom, jak ważny jest dla Pana Ostrowiec 

Świętokrzyski i jak ważni są dla Pana mieszkańcy Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Składając dzisiaj słowa ślubowania przed Radą Miasta uważam, że dochowa 

Pan wierności słowom tego ślubowania i będzie Pan zgodnie z prawem,  

z przepisami prawa, jak też dla pomyślności mieszkańców Ostrowca sprawował 

tę odpowiedzialną funkcję Prezydenta Miasta. Życzę Panu wielu sukcesów, 

życzę nowych pomysłów, zamierzeń, przy wsparciu pracowników Urzędu 

Miasta, pracowników spółek gminnych, zakładów budżetowych, pracowników 

kultury i wszystkich osób, które Pana wspierają, by ta nowa kadencja, 5–letnia, 

2018 – 2023, była równie merytoryczna, dynamiczna, pełna, wypełniona 

rozważnymi decyzjami, mądrymi decyzjami, równie dobra, a może lepsza niż ta, 

która minęła w tym roku. Życzę Panu również, żeby podczas tej ciężkiej pracy, 

ale jednocześnie bardzo takiej szybkiej, dynamicznej, nie zapomniał Pan  

o człowieku, o mieszkańcu Ostrowca, żeby znalazł Pan zawsze czas i wysłuchał 

problemu, z którym do Pana mieszkaniec przychodzi. Myślę również, że my 

jako Rada Miasta, podczas merytorycznych dyskusji na komisjach Rady Miasta, 

jak również obrad sesji, przy podejmowaniu decyzji jakże ważnych dla miasta, 

będziemy wspierać Pana, bo nasza wspólna praca, to jest nasz wspólny sukces,  

a tym sukcesem jest szybszy rozwój Ostrowca Świętokrzyskiego. I niech  ten 

bukiet kwiatów, który za chwilę przekażemy Panu Prezydentowi w gronie 

Prezydium, będzie podziękowaniem za dotychczasową współpracę z Panem,  

a jednocześnie dołączamy go do gratulacji i życzeń na nową kadencję 2018 – 

2023.  

(oklaski) 
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Przewodnicząca Rady Miasta – I. Renduda – Dudek oraz Wiceprzewodniczące 

Rady Miasta – M. Woźnicka – Kuzdak i J. Pikus pogratulowały Prezydentowi 

Miasta – J. Górczyńskiemu gratulacje z okazji wyboru na funkcję Prezydenta 

Miasta. 

 

Gratulacje Prezydentowi Miasta złożyli również przewodniczący rad osiedli, 

przedstawiciele partii politycznych i mieszkańcy miasta. 

 

Przewodnicząca Rady Osiedla Rosochy – J. Francuz – Szanowny Panie 

Prezydencie! Nie będę oryginalna, jeśli  pogratuluję wspaniałego sukcesu 

wyborczego, ale życzę Panu, aby ta pięcioletnia kadencja to był spacer po 

dywanie z płatków czerwonych róż, na których nie ma nawet jednego kolca.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję bardzo.  

Pan Szymon Lada – Szanowny Panie Prezydencie! Mój Drogi Wychowanku! 

Mój Uczniu! W obchodach naszego Święta, które zdarza się raz na 100 lat, 

Niepodległości naszej Polski, bardzo często mówiono słowa, które kiedyś 

wypowiedział były Prezydent Lech Kaczyński: „Warto być człowiekiem”. 

Warto być Polakiem. A ja dodaję – warto być człowiekiem. Dlatego też to, że 

tym człowiekiem wielkim, zasłużonym jesteś, dlatego ten wybór. Dziękuję za to 

w imieniu wszystkich tych, którzy do tej pory obserwowali tę Twoją 

działalność, dziękuję w imieniu wszystkich mieszkańców Ostrowca. A ja jako 

chyba jeden z najstarszych tutaj, albo najstarszy, mam do tego szczególne prawo 

i życzę wszystkiego najlepszego na nową kadencję. Dziękuję bardzo. 

(oklaski) 

Przewodniczący Rady Powiatowej Sojuszu Lewicy Demokratycznej –  

J. Grabowski – Panie Prezydencie! W imieniu Rady Powiatowej Sojuszu 

Lewicy Demokratycznej i własnym chciałbym pogratulować Panu pięknego 

zwycięstwa. Chciałbym życzyć, aby mieszkańcy Ostrowca byli dumni z tego, że 

właśnie tu mieszkają. Chciałbym życzyć, aby Pan dbał na co dzień o wzrost 

poziomu i jakości życia mieszkańców, o to, aby rozwój miasta był tego 

dowodem. Chciałbym wreszcie, aby w tej kadencji był Pan także dumny ze 

swoich dokonań. Wszystkie najlepszego! 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący. 

Przedstawiciel Koła „.Nowoczesnej” w Ostrowcu Świętokrzyskim – Pan 

Radosław Stępniak – Panie Prezydencie! W imieniu Nowoczesnej gratuluję 

jeszcze raz wyboru na Prezydenta,  dziękuję za te cztery lata, za to, że Pan 

posprzątał to, co było do zrobienia. Myślę, że teraz wyzwania są jeszcze 

większe, mam nadzieję, że zatrzymanie młodych, połączenie Ostrowca  

z drogami nie tylko powiatowymi, ale całego kraju, są dla nas najważniejsze  

i wszystkiego najlepszego. Samych sukcesów! 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję bardzo.  
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Przewodniczący Rady Osiedla Kolonia Robotnicza – A. Pałka – Panie 

Prezydencie! W imieniu Rady Osiedla Kolonia Robotnicza, bo tak się to zbiega, 

że jestem w podwójnej roli, chcę podziękować za te 4 lata wytężonej pracy, 

gdzie osiedle – nazwijmy peryferyjne, bo do granic miasta sięgające – potrafiło 

się odrodzić w bardzo ciekawy sposób. A to, co powstało w jedną noc, przy 

Pana propozycji, przy Pana koncepcji, onieśmieliło bardzo wielu i tych nawet, 

którzy źle życzyli. Wszystkiego dobrego w tej najbliższej kadencji, oby tak było 

w każdym miejscu! 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Dziękuję bardzo.  

(oklaski) 

 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie i Panowie 

Radni! Szanowni Goście! Drodzy Państwo! Mieszkańcy Ostrowca 

Świętokrzyskiego! To jest chwila wzruszenia, to jest niepowtarzalny moment, to 

jest coś wyjątkowego, że dzięki tak olbrzymiemu poparciu, dzięki takiej ilości 

głosów – prawie 19 tysięcy oddanych głosów na moją kandydaturę na 

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego w pierwszej turze – za wsparcie 

moich radnych, za wsparcie przedstawicieli do Rady Powiatu, chciałbym z tego 

miejsca kolejny raz podziękować wszystkim Państwu – za pośrednictwem 

naszej prasy i telewizji – podziękować naszym mieszkańcom. Jest to dla mnie 

olbrzymi kredyt zaufania, jest to dostrzeżenie i docenienie tej pracy w ostatnich 

czterech latach, ale z drugiej strony jest to olbrzymia odpowiedzialność, jaka 

ciąży na nas, na mnie, na Państwu, na radnych tej kadencji, na radnych 

powiatowych, na kolejne 5 lat. Mogę zadeklarować tutaj jedną rzecz, do której 

nikt nie powinien mieć wątpliwości – a mianowicie ciężką pracę na rzecz 

naszych mieszkańców. Co do tego nie ma żadnych wątpliwości. Chcę 

zadeklarować daleko idącą współpracę z nowo wybranymi radnymi, z Radą 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Chcę powiedzieć, że chciałbym otworzyć 

nowy rozdział we współpracy z organem samorządu powiatowego w Ostrowcu 

Świętokrzyskim. Otwarty jestem na współpracę z radnymi, władzami Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego. Mamy dobrą współpracę z Panią Wojewodą, 

więc myślę, że tutaj to będzie kontynuacja. Liczę na wsparcie wszystkich 

Państwa, którzy dobrze życzą naszemu miastu, dobrze życzą naszemu 

powiatowi, którzy swoim doświadczeniem, wiedzą, energią, zaangażowaniem 

chcą pracować na rzecz naszej lokalnej społeczności. Zanim przejdę do 

oficjalnego wystąpienia chciałbym jeszcze podziękować w sposób wyjątkowy, 

ponieważ kobiety łagodzą obyczaje, dodają nam werwy, energii, otuchy, to 

chciałbym podziękować też osobom mi bliskim. W związku z powyższym 

zacznę – pierwszy bukiet dla mojej małżonki, która ma najwięcej cierpliwości 

do mnie. 

(oklaski) 

Drodzy Państwo! Drugi bukiet dla kobiety wyjątkowej, z którą przepracowałem 

i pracuję bardzo długi czas. Ciężko mi to przejść przez słowo, ale Pani 
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Wiceprezydent Marzena Dębniak dostała rekomendację Klubu KWW na bycie 

Starostą Ostrowieckim. Pani Prezydent! Na razie jesteś Panią Prezydent! 

Wszystkiego najlepszego!  

(oklaski) 

Odeszła od nas Pani Skarbnik, ale w gotowości zawsze, w dobrym nastawieniu,  

z bardzo dobrą wiedzą i przygotowaniem Pani Sekretarz – Anna Niedbała. Dużo 

cierpliwości Ci życzę! Dziękuję bardzo! 

(oklaski) 

A ten bukiet pozwolę sobie wręczyć naszemu Prezydium – trzem kobietom! 

Drogie Panie! Jesteście wyjątkowe! Pilnujcie nas tu wszystkich! Wszystkiego 

najlepszego na tę nową kadencję! Dziękuję bardzo! 

(oklaski) 

Szanowni Państwo! Dyrektorom, Prezesom, Kierownikom naszych zakładów 

budżetowych! Chcę podziękować Naczelnikom, współpracownikom, 

pracownikom Urzędu Miasta, jednostkom podległym, chcę podziękować 

wszystkim tym, którzy pracowali przez te 4 lata na sukces, na dobre imię 

Ostrowca Świętokrzyskiego. Mamy bardzo dobry zespół, mamy bardzo dobrych 

współpracowników i z tego miejsca chcę powiedzieć, że chcę z tego zespołu 

korzystać. Chcę mieć wsparcie tych pracowników, tych współpracowników,  

a jedyne ruchy, jakie przewiduję, to tylko awanse. Dziękuję bardzo.  

(oklaski) 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

punktu porządku obrad, przed nami punkt 11 – „Wystąpienie Prezydenta Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego”. 

 

 

 

Ad 11/Wystąpienie Prezydenta Miasta: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Proszę Prezydenta Miasta – Pana 

Jarosława Górczyńskiego o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Zebrani Goście! Mieszkańcy Ostrowca Świętokrzyskiego! Mija miesiąc odkąd 

zostałem wybrany Prezydentem Ostrowca Świętokrzyskiego, aby po raz drugi 

podjąć się zadania gospodarowania naszym miastem. Dla mnie osobiście to 

niezwykły zaszczyt otrzymać, po czterech latach, tak wysoką ocenę pracy. Po 

raz kolejny chciałbym podziękować za to wsparcie i zaufanie. Blisko  

19 tysięczne poparcie, daje uzasadnione podstawy sądzić, że minione cztery lata 

są w kontekście zmian i rozwoju oceniane pozytywnie. Jestem również w pełni 

świadomy odpowiedzialności oraz skuteczności, jakiej oczekują od nas 

mieszkańcy. Dlatego muszę podkreślić, że w mojej opinii sprawować urząd 

Prezydenta Ostrowca Świętokrzyskiego oznacza przede wszystkim wykazywać 
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się pracowitością, dbałością o wspólne mienie, racjonalnym wydatkowaniem 

środków publicznych i łączeniem ludzi w ramach lokalnej wspólnoty.  

Przed nami długa, bo pięcioletnia kadencja samorządu. Czas ten musimy dobrze 

wykorzystać skupiając się na wzmacnianiu pozycji i siły gospodarczej naszego 

miasta, rozwiązywaniu problemów, poprawianiu infrastruktury i mądrego 

inwestowania, które realnie przekłada się na komfort życia osób 

zamieszkujących nasze miasto.  

Szanowni Państwo! Doświadczenie uczy nas, jak ważna jest współpraca.  

W myśl staropolskiego przysłowia, że zgoda buduje, a niezgoda rujnuje, 

deklaruję chęć partnerskiej współpracy z Radą Miasta, Radą Powiatu oraz 

władzami województwa. Z każdym, któremu los naszego miasta leży na sercu  

i swoje umiejętności, wiedzę i kapitał przeznacza na jego rozwój. Nie brakuje 

takich organizacji, stowarzyszeń, grup zawodowych i osób prywatnych,  

z którymi będę chciał współpracować i których działania będę chciał wspierać. 

Kluczem współdziałania zawsze będzie dobro miasta i jego mieszkańców,  

a efektem wzmacnianie i wspieranie społeczeństwa obywatelskiego, 

współdecydującego o kierunkach rozwoju miasta. Liczę na dobrą współpracę  

i będę wielokrotnie wychodził z takimi propozycjami, które są korzystne dla 

naszego miasta. Jedną z pierwszych będzie wniosek o przekazanie w zarząd 

miasta wszystkich dróg powiatowych, które znajdują się w granicach 

terytorialnych Ostrowca Świętokrzyskiego. Uważam, że ułatwi to możliwości 

rozwoju infrastruktury drogowej, uprości procedury, przyczyni się do 

bezpieczeństwa i komfortu użytkowania naszych dróg. Miasto biorąc 

odpowiedzialność za drogi gminne i powiatowe, będzie wspólnie długofalowo 

budować strategię ich rozwoju i modernizacji, pilnować terminowego koszenia 

pasów drogowych i utrzymania bezpiecznego ruchu zimą. Z Państwa pomocą 

zamierzam rozpocząć okres dobrej współpracy z jednostką samorządu 

powiatowego. Osiągnięcie celów, które sobie wyznaczymy, nie będzie możliwe 

bez kontynuowania objętego już kursu wzmacniania lokalnej gospodarki. 

Nikogo nie trzeba przekonywać, jak ważna jest to część naszych zadań. Miejsca 

pracy tworzone przez przedsiębiorców powstają, gdy warunki do inwestowania 

są odpowiednie. Nie na wszystko mamy wpływ, jednak tam, gdzie on jest, 

powinniśmy odważnie dążyć do uatrakcyjniania naszego miasta, jako miejsca  

w którym warto inwestować i się rozwijać. Aby nie były to puste słowa, już 

dzisiaj chciałbym zapowiedzieć i deklaruję, zaproponowanie Wysokiej Radzie, 

podjęcia uchwały o niepodnoszeniu, po raz czwarty z rzędu, lokalnych 

podatków od nieruchomości. Podjęcie tej odważnej decyzji, będzie dowodem  

na naszą odpowiedzialność, dbałość o zrównoważony rozwój i racjonalne 

gospodarowanie publicznymi środkami. To jeden z impulsów, którymi 

pobudzamy lokalną przedsiębiorczość i zachęcamy nowych inwestorów,  

dla których stabilna polityka podatkowa jest jednym z najważniejszych 

kryteriów w podejmowaniu decyzji inwestycyjnych. Kolejną strategię, którą 

zamierzam kontynuować, jest pozyskiwanie dobrze położonych gruntów, 
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przygotowywanie ich i sprzedaż pod nowe zakłady produkcyjne. To działanie, 

które zostało rozpoczęte w poprzedniej kadencji zaczyna już procentować.  

Nie można mieć złudzeń, że bez odpowiedniej bazy terenów inwestycyjnych 

można liczyć na poważne firmy, które zlokalizują u nas swoją produkcję. Nasze 

miasto musi mieć bogatą ofertę, realnie uwzględniającą zapotrzebowanie 

dużych przedsiębiorstw. To – obok wykwalifikowanych pracowników – 

najważniejszy czynnik decydujący o lokalizacji inwestycji. Zamierzam, 

zwiększać atrakcyjność Ostrowca Świętokrzyskiego jako miejsca, gdzie 

inwestowanie jest bezpieczne dla inwestora oraz korzystne dla mieszkańców  

i lokalnej gospodarki. Szanowni Państwo! Nie jest tajemnicą, że najbliższy rok, 

będzie wymagał od nas wzmożonej pracy na rzecz systemu oświaty w naszym 

mieście. Rządowa reforma edukacji za chwilę zlikwiduje dwie samodzielnie 

funkcjonujące jednostki oświatowe: Gimnazjum Nr 1 oraz Gimnazjum Nr 3. 

Będziemy musieli znaleźć takie rozwiązania, które satysfakcjonować będą 

zarówno nauczycieli, którzy tracą pracę, jak i dzieci, i ich rodziców. Jestem 

przekonany, że poradzimy sobie z tym zadaniem, jak i z innymi, i będą one 

skutkować poprawą jakości i komfortu zdobywania wiedzy przez młodych 

mieszkańców naszego miasta. Kilka dni temu, w asyście dzieci ze Szkoły 

Podstawowej Nr 14 miałem przyjemność odebrać i otworzyć nowoczesne, 

wielofunkcyjne boisko. Uważam, że powinniśmy kontynuować ulepszanie 

infrastruktury naszych szkół i w każdym roku realizować podobne zadania.  

W tej chwili finalizujemy duży projekt, dofinansowany ze środków unijnych,  

na łączną kwotę ponad 5 milionów złotych, w ramach którego wszystkie 

ostrowieckie szkoły podstawowe wzbogacą się o nowoczesne pracownie 

matematyczne, przyrodnicze i lingwistyczne, a ponad 500 laptopów, to tablice 

multimedialne i inne pomoce naukowe. Skala tego przedsięwzięcia pokazuje  

jak ważne jest umiejętne przygotowywanie wniosków projektowych  

i gospodarowanie budżetem. Chcę, aby miasto maksymalnie korzystało  

z możliwości wsparcia z programów takich jak: RPO i EFS, i liczę na dobrą 

współpracę z każdą osobą, której przyświeca podobny cel. Zamierzam również 

pilnować stabilności miejskiego budżetu. Tu pozwolę sobie powiedzieć,  

że w ciągu ostatnich czterech lat spłaciliśmy zadłużenie miasta z ponad 40% do 

niecałych dziewięciu. Ta stabilność miejskiego budżetu, pozwala nam na wkład 

własny, na każdy projekt, do każdego konkursu w którym będziemy startować. 

Jednym z ważniejszych, który w najbliższym czasie będziemy realizować, jest 

ekologiczny transport miejski. Pod tą nazwą, kryją się nie tylko działania 

zmniejszające emisję CO2, ale przede wszystkim wymiana taboru i budowanie 

nowej bazy MPK. Kolejnym ważnym zadaniem jest 11 działań w ramach 

rewitalizacji miasta. W oba projekty łącznie zaangażowane jest ponad 50 mln 

złotych. Jestem przekonany, że ich zainwestowanie w nasze miasto, to dobra 

decyzja.  

Szanowni Państwo! Wysoka Rado! Nie ma lepszego sposobu, aby zrealizować 

te cele niż zaangażowanie, poczucie odpowiedzialności, dobra, skuteczna praca 
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oraz wsłuchiwanie się w głos i potrzeby mieszkańców miasta. Wykonujemy 

naszą pracę dzięki ich wsparciu i zaufaniu, jakim zostaliśmy obdarzeni. Naszym 

przywilejem jest sprostać realnym oczekiwaniom i dążyć do wypełniania zadań, 

które wydawać mogą się trudne lub niemożliwe. Za nami stoi szerokie poparcie 

społeczne, z którego powinniśmy korzystać i opierać się na nim. To realne 

wsparcie, które objawia się poprzez oczy i uszy w terenie, dobre, szczere rady, 

poczucie wspólnoty i dumy z lokalnej ojczyzny, jaką jest nasze miasto.  

To szczególnie ważne, w kontekście pięknej niepodległościowej rocznicy, jaką 

w tym roku obchodzimy. Ważne, ponieważ bez względu na poglądy polityczne, 

stanowimy jeden naród, mówimy jednym językiem i mieszkamy w tym samym 

mieście, którego los nie jest nam obojętny. Mam nadzieję, że wszyscy myślimy 

podobnie i łączy nas wspólna potrzeba kontynuowania dobrej pracy, budowania 

silnego miasta, w którym chcemy zostać, do którego chcemy powracać. 

Ostrowiec Świętokrzyski, z którego będziemy dumni na zewnątrz, i który będzie 

dla nas dobrym, ciepłym domem, miejscem dającym perspektywy na przyszłość, 

pozwalającym bezpiecznie wychowywać dzieci i realizować się zawodowo. 

Szanowni Państwo! Jestem przekonany, że właśnie te cele będą przyświecały 

nam podczas podejmowania kolejnych decyzji w trakcie najbliższych pięciu lat. 

Szanowni Państwo! Dzisiejszego dnia rozpoczynamy  nowy rozdział historii 

naszego miasta. Dołóżmy wszelkich starań, aby była to historia z której 

będziemy mogli być dumni i napiszmy ją wspólnie. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają pytania do Pana Prezydenta?  

Nie widzę, w takim razie przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad 

dzisiejszej sesji, a mianowicie – „Sprawy różne”. 

 

 

Ad 12/ Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Czy w sprawach różnych ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, czy może ktoś z gości 

chciałby zabrać głos? Też nie widzę. Chciałabym tylko przypomnieć Państwu… 

Proszę, proszę Pana Posła o zabranie głosu. Nie zauważyłam, przepraszam.   

Poseł na Sejm RP – A. Kryj – To ja za późno podniosłem rękę, Pani 

Przewodnicząca, za co przepraszam.  

Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Panie Przewodniczący! Państwo Radni! 

Szanowny Panie Senatorze! Dostojni Goście! Szanowni Państwo! Rzeczywiście, 

dzisiaj mamy taki moment bardzo wyjątkowy. Moment, w którym Prezydent 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego i Radni RM Ostrowca Świętokrzyskiego 

złożyli ślubowanie, i rozpoczęli, tak jak Pan Prezydent powiedział, kolejny 

rozdział w historii naszego miasta. I myślę, że zarówno dla Pana Prezydenta, jak 

i dla Państwa, którzy zostali wybrani w demokratycznych wyborach, na te 

zaszczytne funkcje, jest to niewątpliwie powód do dumy, powód do satysfakcji  
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i taka chwila radości. Bo to kampania wyborcza, w którą zaangażowane było 

bardzo wiele osób, dla Państwa przyniosła sukces, przyniosła pozytywny efekt.  

I tego chciałbym wszystkim Państwu pogratulować, bo jest powód do dumy i do 

satysfakcji. Ale jednocześnie z tą dumą i satysfakcją bardzo mocno związana 

jest odpowiedzialność, bo to słowo padało już dzisiaj na tej sali. Przyjmujecie 

Państwo odpowiedzialność za rozwój Ostrowca Świętokrzyskiego w kolejnych 

pięciu latach. Przyjmujecie Państwo zobowiązanie, że ten program, który był 

prezentowany będzie realizowany. I życzę, żeby te wszystkie plany,  

te wszystkie zamierzenia, te wszystkie pomysły, które zarówno Pan Prezydent, 

jak i Państwo Radni mają ziściły się, zmaterializowały się, bo wtedy będziemy 

żyć w mieście, które dobrze się rozwija, które jest konkurencyjne wobec innych 

ośrodków, w którym mieszkańcom żyje się po prostu dobrze.  

Szanowni Państwo! Jestem przekonany, że potencjał, który Państwo prezentują 

jest gwarancją tego, że taki rozwój będziemy obserwować, że rzeczywiście na 

tej sali są ludzie, którzy startowali pod różnym szyldami, ale w tej chwili, kiedy 

kampania wyborcza się skończyła, to ten wspólny cel, jakim jest dobro naszego 

miasta i dobro jego mieszkańców będzie nadrzędnym wobec tego wszystkiego 

co wcześniej dzieliło. Ten wspólny cel będzie łączył. I życzę tego, żeby kiedy 

nastąpi podsumowanie tej wyjątkowej kadencji, bo przypomnijmy – po raz 

pierwszy Rada, po raz  pierwszy Pan Prezydent będzie realizował swoją misję 

samorządową przez pięć lat. Rok dłużej, niż wcześniej. I kiedy ten wyjątkowy 

czas tej kadencji się zakończy, wszyscy będą mieli satysfakcję ze spełnienia 

dobrze swojego obowiązku, będą mieli satysfakcję, że ten pięć lat pracy 

przyniosło dobre efekty. Tego Państwu wszystkim życzę. Dziękuję bardzo  

za uwagę. Panu Prezydentowi do życzeń dołączę swój list gratulacyjny, a myślę, 

że w przyszłym tygodniu każdy z Państwa też taki list dostanie. Będą 

skierowane do biura rady. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. I proszę  

o zabranie głosu Pana Senatora RP Jarosława Rusieckiego.  

Senator RP – J. Rusiecki – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panie  

i Panowie Radni! Panie Prezydencie! Szanowni Goście Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego! W czasie tej pierwszej, inauguracyjnej sesji nowej kadencji 

rady miasta i władz wykonawczych Ostrowca Świętokrzyskiego – chciałbym  

na początku Pani Przewodniczącej, wszystkim Paniom i Panom Radnym, Panu 

Prezydentowi złożyć gratulacje za uzyskane zaufanie od wyborców Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Życzę Państwu, żebyście Państwo wypełnili swoją pracą, 

swoją wiedzą i swoim doświadczeniem rotę ślubowania, którą przed chwilą 

wygłosiliście. Życzę, aby Państwa programowe plany udało się zrealizować  

z poszanowaniem prawa, regulaminów, ale i też kultury osobistej. Żeby na tej 

sali, oczywiście był toczony spór, ale żeby ten spór nie był nigdy toczony 

przeciwko człowiekowi. Życzę, aby Państwa zamierzenia i plany osobiste 

również, o których Państwo mówiliście w czasie kampanii wyborczej udało się 

zrealizować. Życzę również, aby Państwa podziękowania, które Państwo 
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składaliście w Internecie, w sieci, na Facebooku, na Tweeterze – o dochowanie 

wierności wobec swoich wyborców było zrealizowane w tej pięcioletniej 

kadencji. Tak kadencja z pewnością będzie doświadczała wielu nowych kwestii. 

Moja formacja polityczna, która w sejmie zmieniła ordynację wyborczą,  

jak również ustawy dotyczące samorządów: gminnego, powiatowego  

i wojewódzkiego – zakłada otwartość na kontakt z wyborcami. Temu służyć ma 

między innymi transmisja obrad sesji, wprowadzenia komisji petycji,  

jak również publicznej oceny pracy raz w roku. Ja Państwu taką historyczną 

może chwilę przypomnę – najbardziej pamięta to Pani Prezydent Marzena 

Dębniak – gdy razem pracując w pierwszej kadencji samorządu, ówczesny 

Prezydent za naszą radą zdecydował się na publiczną debatę o sprawach miasta. 

I to w tej chwili jest realizowane z mocy ustawy. Życzę Wam Państwo, abyście 

wobec wyborców, wobec mieszkańców Ostrowca Świętokrzyskiego zawsze 

przyjmowali postawę służby. Gratuluję i życzę wszystkiego dobrego. Dziękuję 

bardzo.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy ktoś  

z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. 

W takim razie – ponieważ obrady nasze dobiegają końca – chciałabym 

przypomnieć Państwu Radnym o oświadczeniach majątkowych. Mamy 

trzydzieści dni od dzisiejszego ślubowania na złożenie takich oświadczeń.  

I przypominam również, żebyśmy sprzęt oddali, nie zapomnieli, nie zabrali do 

domu. Tym czasem, dziękuję wszystkim bardzo serdecznie i zamykam I sesję 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego.  

 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 17.20. 
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